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Aan de leden van Provinciale Staten van Noord-Holland 

 

Haarlem, 1 maart 2016  

 

Vragen nr. 29 

 

 

 

Vragen van mevrouw J.M.E. de Groot (SP) over het doden van knobbelzwanen door middel van 

afschot in het Groene Hart 

 

De voorzitter van Provinciale Staten van Noord-Holland deelt u overeenkomstig het bepaalde in 

artikel 45 van het Reglement van Orde voor de vergaderingen en andere werkzaamheden van 

Provinciale Staten mede, dat op 1 maart 2016 door het lid van Provinciale Staten, mevrouw 

J.M.E. de Groot (SP), de volgende vragen bij Gedeputeerde Staten zijn ingekomen. 

 

 

Inleiding: 

 

In de uitzending van het televisieprogramma EenVandaag van 24 februari 2016 was te zien dat 

er in het Groene Hart veel knobbelzwanen worden afgeschoten. De dieren werden  

aangeschoten en vervolgens door honden afgemaakt en moesten een behoorlijk lange 

lijdensweg doormaken alvorens te sterven. In hetzelfde televisieprogramma kwam aan de orde 

dat de provincies Zuid-Holland, Utrecht en Noord-Holland allen een ontheffing ex artikel 68 van 

de Flora- en Faunawet verleenden. De provincie Noord-Holland verleende deze ontheffing op 15 

april 2014 onder besluitnummer 17 (2104). De ontheffing loopt door tot 15 april 2019. De 

ontheffing is ook geldig voor de Wildbeheereenheden in het Groene Hart. 

 

 

Vragen: 

 

1. In tabel 3 van de brief, behorend bij de verleende ontheffing ex artikel 68 van de Flora- en 

faunawet, onder kenmerk 349243/349865, wordt vermeld dat in de jaren 2009 tot en met 

2012 en in de eerste zes maanden van 2013 in Noord-Holland een landbouwschade van in 

totaal  € 158.154,- door knobbelzwanen werd toegebracht. Hoeveel schade werd hiervan 

toegebracht door knobbelzwanen in het Noord-Hollandse gedeelte van het Groene Hart? 

Hoeveel schade door knobbelzwanen was er in 2014 en 2015 in hetzelfde gebied? 

 

2. De genoemde ontheffing is verleend omdat in de beheerperioden 2004-2008 en 2009- 

2013 werende en verjagende methoden en nestbehandeling niet hebben gewerkt, aldus de 

ontheffing. Uit de ontheffing wordt niet duidelijk in welke mate de methoden van verjaging 

en nestbehandeling daadwerkelijk zijn toegepast. Graag vernemen wij hoe vaak deze 

methoden zijn toegepast en wat de resultaten hiervan waren. Vindt verjaging en 

nestbehandeling  ook op dit moment plaats in Noord-Holland en met name in het Groene 

Hart? Op welke schaal vinden deze methoden plaats? En als ze plaatsvinden, wat is daar 

dan nu het effect van? 
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3. Uit de ontheffing blijkt dat de Faunabeheereenheid een voorjaarsstand van 1.000 

knobbelzwanen hanteert over heel Noord-Holland. Welke voorjaarsstand hanteert de 

Faunabeheereenheid voor het gedeelte van het Groene Hart in Noord-Holland? Worden alle 

knobbelzwanen boven deze voorjaarsstand afgeschoten?  

 

4. In de ontheffing wordt vermeld dat de hond uitsluitend gebruikt zal worden als hulpmiddel  

om eventueel gewonde dieren op te sporen wanneer deze zich verscholen houden en/of 

afgeschoten dieren te apporteren. De hond is niet aangevraagd als middel om 

daadwerkelijk mee te doden. Het is slechts een hulpmiddel. Het doden zal gebeuren met 

het geweer. In het televisieprogramma was duidelijk te zien dat de knobbelzwanen door de 

honden gedood werden. Gaan de Wildbeheereenheden in Noord-Holland en daarmee in het 

Noord-Hollandse gedeelte van het Groene Hart op dezelfde wijze te werk als de jagers in 

het televisieprogramma? 

 

5. In het besluit 17 (2014) wordt verwezen naar artikel 73 van de Flora- en faunawet waarin 

staat dat onnodig lijden van dieren dient te worden voorkomen. Als de jagers in Noord-

Holland en het Groene Hart hetzelfde te werk gaan als de jagers in het televisieprogramma, 

vindt u dan dat er sprake is van onnodig dierenleed? Zo nee, waarom niet?   

 

6. Kunt u ons meedelen wat er met de afgeschoten ganzen gebeurt? Worden de kadavers 

opgegeten of vernietigd? Welk percentage van de kadavers belandt in de consumptieketen 

en door wie worden de zwanen gegeten?   

 

 

Gedeputeerde Staten zullen de gestelde vragen zo spoedig mogelijk, doch uiterlijk binnen 30 

dagen na binnenkomst, beantwoorden. 

 

 

      

 


